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Sprawozdanie z działalności  

Komisji Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa  

Rady Miasta Pruszcz Gdański VIII kadencji w latach 2018 - 2024 

 w okresie sprawozdawczym od 1 stycznia 2023 r. do 31 grudnia 2023 r.  

 

 

1. W 2023 roku Komisja Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa odbyła 9 posiedzeń. 

Pracowała w następującym składzie: 

1) Leszek Parzymies - Przewodniczący Komisji, 

2) Robert Nowicki - Zastępca Przewodniczącego, 

3) Adam Bodo - Członek Komisji, 

4) Marek Krawyciński - Członek Komisji. 

2. Na posiedzeniach Komisji poruszane były tematy dotyczące działań ukierunkowanych 

na poprawę bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Pruszcza Gdańskiego 

oraz analiza aktualnych zagrożeń w tym zakresie.  

3. Praca Komisji w omawianym okresie koncentrowała się na realizacji tematyki zawartej 

w rocznym planie pracy, opiniowaniu projektów uchwał wnoszonych pod obrady Rady 

Miasta oraz rozpatrywaniu spraw skierowanych do Komisji m.in.: 

a) Jednogłośnie zatwierdziła roczne sprawozdanie z działalności Komisji za 2022 rok; 

b) Nie wniosła uwag do przedstawionego sprawozdania finansowego Gminy Miejskiej 

Pruszcz Gdański za 2022 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 

Miejskiej Pruszcz Gdański za rok 2022; 

c) Komisja szczegółowo omówiła i jednogłośnie pozytywne zaopiniowała: 

• Projekty uchwał w sprawie zmiany budżetu Gminy Miejskiej Pruszcz Gdański na 

rok 2023 oraz projekty uchwał w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Miejskiej Pruszcz Gdański na lata 2023 - 2034 oraz 2023 - 2037; 

• Projekt uchwały budżetowej na 2024 rok; 

• Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej w Pruszczu Gdańskim za rok 2022 

wraz z oceną współpracy pomiędzy Strażą Miejską i Komendą Powiatową Policji 

w Pruszczu Gdańskim; 
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• Projekt przebudowy ulicy NSZZ Solidarność z PCK w zakresie drogi dla rowerów 

i barier energochłonnych proponując jednocześnie rozwiązanie możliwości 

wprowadzenia ruchu rowerowego na przeciwną stronę obiektu mostowego; 

• Prośbę w sprawie organizacji ruchu na ulicy Tysiąclecia w Pruszczu Gdańskim 

proponując ustawienie znaku B-36 przed rejonem bramy wjazdowej PEC;  

• Propozycję wprowadzenia znaku B-36 z tabliczką T-25c (przy pierwszej latarni, 

patrząc od skrzyżowania z ulicą Kasprowicza oraz dodatkowo znaku D-4A. Ponadto 

z uwagi na obecnie zmienioną trajektorię rejonu skrzyżowania, komisja 

zarekomendowała uzupełnienie oznakowania o przejście dla pieszych przez ulicę 

Różaną; 

• Projekt organizacji ruchu K-2 dla ulicy Wita Stwosza (dołączenie jezdni wokół 

garaży lub zwiększenie ilości miejsc parkingowych) 

d) Komisja Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa omówiła i negatywnie 

zaopiniowała propozycję wprowadzenia ruchu jednokierunkowego na ulicy 

Malinowskiego, Miłosza i Kusocińskiego oraz zagospodarowanie prawej części 

jezdni pod miejsca parkingowe; 

e) Komisja sformułowała następujące wnioski: 

• Zwróciła się z prośbą o wykonanie przy współpracy z Komendą Powiatową Policji 

w Pruszczu Gdańskim corocznego przeglądu dróg wraz oznakowaniem; 

• Zwróciła się z prośbą o ponowne skierowanie wniosku Nr 7/2022 do Zarządu Dróg 

Wojewódzkich w Gdańsku dotyczącego wprowadzenia dodatkowych elementów 

bezpieczeństwa ruchu drogowego w rejonie Apteki pod Lampionami;  

• Zwróciła się z prośbą o zgłoszenie konieczności naprawy łącznika schodów  

z wiaduktem przy ulicy Chopina; 

• Wniosła o dokręcenie na „stałe” znaków D-3 „droga jednokierunkowa” na ulicy 

Żuławskiej oraz Obrońców Poczty Polskiej 9, nakaz jazdy w lewo przy wyjeździe  

z Poczty Polskiej; 

• Odniosła się do informacji, że firma wykonująca prace drogowe na ulicy „Droga 

Słowackiego” w Rokitnicy wyrwała boczny słupek ograniczający wjazd na ulicę 

Kasprowicza, tym samym umożliwiając przejazd pojazdom ciężarowym (w miejscu 

tym istnieje zakaz wjazdu pojazdów o dopuszczalnej masie całkowitej większej niż 

3,5 t); 
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• Zwróciła się z prośbą o skierowanie wniosku do właściciela pojazdu z reklamą 

zaparkowanego przy dworcu w rejonie przepompowni o jego usunięcie, ponieważ 

jego stan wskazuje na to, że jest nieużywany; 

• Zwróciła się z prośbą o skierowanie wniosku do 49 Bazy Lotniczej o rozwiązanie 

problemu porannych korków i blokowania ruchu na rondzie przy wjeździe 

do ww. jednostki w ciągu ulicy Powstańców Warszawy; 

• Zwróciła się z prośbą o dokonywanie weryfikacji wjazdu pojazdów na teren 

cmentarzy w Pruszczu Gdańskim pod względem ich stanu technicznego (drogi na 

cmentarzu są wybrudzone od olei samochodowych), lub ewentualne rozważenie 

możliwości pobierania opłat za wjazd na cmentarz i przeznaczenie tych pieniędzy 

na utrzymanie wewnętrznych dróg; 

• Zwróciła się z prośbą o skontrolowanie podmiotów wykonujących prace związane 

z naprawą i wykonaniem nagrobków (zabrudzenia sąsiadujących nagrobków oraz 

infrastruktury nekropolii); 

• Rozważała możliwości dotyczące ograniczenia liczby barier na nowo budowanym 

odcinku drogi z Komarowa do Cieplewa, pomiędzy rondem a stawem po 

wschodniej i zachodniej stronie drogi; 

• Zwróciła się z ponowną prośbą o przeprowadzenie przeglądu dróg miasta pod 

względem stanu oznakowania, stanu infrastruktury drogowej oraz zasadności 

dublowania oznakowania; 

• Zawnioskowała o weryfikację skrzyżowania ulic Pułkownika Dąbka i Pułaskiego -  

pod względem oznakowania, które wzajemnie ogranicza widoczność znaków; 

• Wniosła o przegląd dróg rowerowych w związku z ograniczeniem możliwości 

przejazdu z uwagi na zaniżoną i wchodzącą roślinność (podcięcie drzew 

na wysokość co najmniej 2,5 m oraz wycięcie roślinności zawężającej przebieg dróg 

pieszo - rowerowych); 

• Wniosła o ograniczenie parkowania na ulicy Lotniczej w rejonie posesji nr 1B 

(zastawianie możliwości wyjazdu z posesji - utrudnianie/blokowanie ruchu). 

Propozycja analogiczna do drogi serwisowej Emilii Plater (wprowadzenie zasady 

zakazu B-36 „od - do”); 

• Zwróciła się z prośbą o zobligowanie Gminy Pruszcz Gdański do wyczyszczenia 

ulicy Kasprowicza w związku z powstałymi zabrudzeniami jezdni w wyniku 

budowy „drogi Słowackiego”; 
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• Zawnioskowała o wprowadzenie zakazu B-36 na wysokości posesji 43/45 ulicy 

Kochanowskiego z uwagi na parkujące pojazdy, które ograniczają możliwość 

przejazdu autobusów komunikacji publicznej oraz poprzez swoje parkowanie 

zmuszają kierujących do przejeżdżania przez linię podwójną ciągłą; 

• Zwróciła się z prośbą o wyeliminowanie przeszkód w postaci dwóch krzewów 

sosny, na które prowadzi przechodniów przejście dla pieszych przy ulicy Kossaka; 

• Ponowiła prośbę o wycięcie drzewa rosnącego bezpośrednio przy skrzyżowaniu 

ulicy Wojska Polskiego i Obrońców Wybrzeża, które znacznie ogranicza 

widoczność kierującym; 

• Zaproponowała rozdział pasa ulicy Grota Roweckiego/Wita Stwosza 

dla ruchu rowerzystów i drogi dla pieszych; 

• Zwróciła się z prośbą o przycięcie gałęzi zadrzewienia na drodze 

dla rowerów wzdłuż ulicy Kasprowicza oraz skierowanie pisma do Zarządu Dróg 

Wojewódzkich w Gdańsku z prośbą o wycięcie krzaków róży wzdłuż ulicy 

Kopernika, które zakrywają drogę dla rowerów w rejonie przystanku Centrum 

Handlowego PRIMA; 

• Odniosła się do plakatów wyborczych umiejscowionych przy ulicy Kusocińskiego 

i Kasprowicza, które całkowicie zasłaniają widoczność wyjazdu; 

• Ponownie zwróciła się z prośbą o przeprowadzenie przeglądu oznakowania dróg 

Miasta Pruszcz Gdański (duże błędy, brak oznakowania w ciągu ulicy 

Gałczyńskiego); 

• Przekazała do omówienia na Komisji Gospodarki Komunalnej projekt organizacji 

ruchu dotyczący ulicy Nowowiejskiego;  

• Przychyliła się do wniosku mieszkańców Radunicy w sprawie poparcia pisma 

dotyczącego doprojektowania sygnalizacji świetlnej wzbudzanej przez pieszego 

przy ul. Grunwaldzkiej; 

• Podzieliła opinię wyrażaną w odpowiedzi Burmistrza Pruszcza Gdańskiego, iż 

dofinansowanie programu integracyjno - edukacyjnego Family Spot jest możliwe 

tylko i wyłącznie wtedy, jeżeli organizacja pozarządowa, która realizuje ww. 

program weźmie udział w konkursie i spełni wymogi zawarte w „Programie 

Współpracy Miasta Pruszcz Gdański z Organizacjami Pozarządowymi w roku 

2024”, na zasadach ogólnych, określonych w uchwale Rady Miasta Pruszcz 

Gdański; 
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f) Komisja opracowała i zatwierdziła Plan Pracy na 2024 rok. 

 

 

Członkowie Komisji Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa uczestniczyli w posiedzeniach  

w aktywny i kreatywny sposób. Szczegółowe informacje dotyczące ich pracy, składanych 

wniosków i otrzymywanych na nie odpowiedzi dostępne są w Biurze Rady Miasta. 

 

 

 

                                                                                       PRZEWODNICZĄCY KOMISJI 

                                                                                                BEZPIECZEŃSTWA 

                                                                                       I PRZESTRZEGANIA PRAWA       

 

                                                                   

                                                                                                 Leszek Parzymies 
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